
 

 

          Šis dokuments ir parakstīts ar drošu elektronisko parakstu un satur laika zīmogu 

BALVU NOVADA PAŠVALDĪBA 

BALVU NOVAVADA DOME 
Reģ.Nr 90009115622., Bērzpils iela 1A, Balvi, Balvu novads, LV-4501,  

tālrunis +371 64522453, e-pasts: dome@balvi.lv 

 
 

Balvos 

 

IZGLĪTĪBAS, KULTŪRAS UN SPORTA JAUTĀJUMU KOMITEJAS 

SĒDES PROTOKOLS 
 

2023.gada 16.februārī                                                                                   Nr. 2 

 

Sēde sasaukta plkst. 11:00 

Sēdi atklāj plkst. 11:00 

 

Sēde notiek klātienē Bērzpils ielā 1A, Balvos, LV-4501 (3.stāvā, Sēžu zālē) 

 

Sēdes norise tiek ierakstīta audio formātā. 

 

Darba kārtībā: 

1. Par Balvu novada pašvaldības noteikumu Nr.___/2023 “Grozījumi Balvu novada 

pašvaldības 2019.gada 27.jūnija noteikumos Nr.3/2019 “Balvu Centrālās bibliotēkas 

lietošanas noteikumi”” apstiprināšanu. 

2. Par Baltinavas tiesas nama izmantošanas mērķiem un projekta realizāciju. 

 

Papildus darba kārtībā:  

 

3. 

 

Par rezidenču programmu. 

4. Par Balvu Novada muzeja dalību projektā HORIZON-CL2-2023-HERITAGE-01-

01 -Advanced technologies for remote monitoring of heritage monuments and 

artefacts. 

 

Sēdi vada – Aija Mežale 

Protokolē – Jūlija Korlaša 

 

Piedalās- 

Komitejas locekļi: deputāts Ruta Cibule, deputāts Sandra Kindzule, deputāts Svetlana 

Pavlovska, deputāts Egons Salmanis, deputāts Imants Slišāns 

 

Ieinteresētās personas: 

izpilddirektore Daina Tutiņa, domes priekšsēdētāja vietniece Sandra Kapteine, deputāts Aldis 

Bukšs, deputāte Iveta Arelkeviča, projekta vadītāja Vineta Zeltkalne, Balvu Novada muzeja 

vadītāja Iveta Supe, attīstības plānošanas nodaļas vadītājs Aleksandrs Sņegovs 

attālināti izmantojot  https://us06web.zoom.us/ (attēla un skaņas pārraidi reālajā laikā) Balvu 

novada Kultūras pārvaldes vadītāja Rudīte Krūmiņa, Kancelejas un personāla nodaļas vadītāja 
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vietnieks Mareks Šubenieks, Sabiedrisko attiecību nodaļas vadītāja Iluta Jaunžeikare, projekta 

vadītājs Gatis Siliņš, izpilddirektora vietnieks attīstības plānošanas un nekustamā īpašuma 

jautājumos Jānis Bubnovs, Baltinavas pagasta pārvaldes vadītāja Sarmīte Tabore, 

izpilddirektora vietnieks administratīvajos un finanšu jautājumos Tamāra Locāne, juriskonsults 

Juris Annuškāns, Vīksnas pagasta pārvaldes vadītāja Dzintra Pipcāne, Finanšu plānošanas un 

centralizētās grāmatvedības nodaļas vadītāja Olga Siņica, Balvu pilsētas pārvaldes vadītāja 

Maruta Castrova, Tehniskās nodaļas vadītājs Andris Zelčs, domes priekšsēdētājs Sergejs 

Maksimovs 

 

Nepiedalās-  

Komitejas locekļi: deputāts Marija Duļbinska - personīgu iemeslu dēļ 

 

Balsojums par papildus jautājuma iekļaušanu darba kārtībā 

 

Ziņo Aija Mežale: Sēdes vadītāja skaidro, ka papildus darba kārtībā ir 2 jautājumi un 

aicina komitejas locekļus to apstiprināt. Komitejas locekļi apstiprina 

papildus darba kārtību. 

 

Par lēmumu balso: "par"  -  
4 (Ruta Cibule, Aija Mežale, Egons Salmanis, Imants 

Slišāns) 

"pret" -  nav 

"atturas" -  nav 

"nepiedalās" -  nav 

Nolemj: 
Apstiprināt papildus darba kārtības jautājumu 

iekļaušanu 

 

Balsojums par darba kārtību kopumā 

 

Izsaka priekšlikumu 

Aija Mežale: 

Aicina apstiprināt darba kārtību kopumā. Komitejas locekļi to 

apstiprina. Sāk izskatīt darba kārtības jautājumus. 

 

Par lēmumu balso: "par"  -  
6 (Ruta Cibule, Sandra Kindzule, Aija Mežale, Svetlana 

Pavlovska, Egons Salmanis, Imants Slišāns) 

"pret" -  nav 

"atturas" -  nav 

"nepiedalās" -  nav 

Nolemj: Apstiprināt darba kārtību kopumā 

 

1.§ 

Par Balvu novada pašvaldības noteikumu Nr.___/2023 “Grozījumi Balvu novada 

pašvaldības 2019.gada 27.jūnija noteikumos Nr.3/2019 “Balvu Centrālās bibliotēkas 

lietošanas noteikumi”” apstiprināšanu 

 

Ziņo Ruta Cibule: Ziņo par lēmumprojektu un sīkāk paskaidro. 



3 

 

          Šis dokuments ir parakstīts ar drošu elektronisko parakstu un satur laika zīmogu 

Izsaka priekšlikumu 

Aija Mežale: 

Aicina apstiprināt iesniegto lēmuma projektu. 

 

Par lēmumu balso: "par"  -  
6 (Ruta Cibule, Sandra Kindzule, Aija Mežale, Svetlana 

Pavlovska, Egons Salmanis, Imants Slišāns) 

"pret" -  nav 

"atturas" -  nav 

"nepiedalās" -  nav 

Nolemj: 

Virzīt tālākai izskatīšanai darba kārtības jautājumu 

"Par Balvu novada pašvaldības noteikumu Nr.___/2023 

“Grozījumi Balvu novada pašvaldības 2019.gada 

27.jūnija noteikumos Nr.3/2019 “Balvu Centrālās 

bibliotēkas lietošanas noteikumi”” apstiprināšanu" 

 

2.§ 

Par Baltinavas tiesas nama izmantošanas mērķiem un projekta realizāciju 

 

Ziņo Daina Tutiņa: Ziņo un sīkāk paskaidro par projektu. 

Izsaka viedokli Gatis 

Siliņš: 

Sīkāk paskaidro par projektu, idejām un projekta sagatavi. 

Izsaka viedokli Aija 

Mežale: 

Sīkāk paskaidro. 

Izsaka viedokli Ruta 

Cibule: 

Skaidro, ka samulsināja ideja par galvenās tiesas zāles izmantošanas 

iespējām, ka tur ir paredzēts izvietot ekspozīciju. Jautā, kurā laikā ir 

pamainījies tas, ka tur vairs nebūs vēsturiskā tiesas zāles, kā tas bija 

plānots sākotnēji. 

Izsaka viedokli Gatis 

Siliņš: 

Atbild uz jautājumu un sīkāk paskaidro. 

Izsaka viedokli Ruta 

Cibule: 

Sīkāk paskaidro. 

Izsaka viedokli Aldis 

Bukšs: 

Skaidro, ka šim tiesas namam būtu jābūt atjaunotam. Uzskata, ka tas 

būs īpašs objekts, kas piesaistīs tūristus. Aicinājums būtu pārdomāt šīs 

idejas, kas tika šobrīd skaidrotas. Sīkāk paskaidro par Lietuvas 

partneriem. 

Izsaka viedokli Sandra 

Kapteine: 

Sīkāk paskaidro par Lietuvas partneriem, par projektu un tā atbalstu. 

Izsaka viedokli 

Aleksandrs Sņegovs: 

Sīkāk paskaidro par infrastruktūru un iespējām to sakārtot. 

Izsaka viedokli Aldis 

Bukšs: 

Sīkāk paskaidro par prezentēto konceptu. 

Izsaka viedokli Ruta 

Cibule: 

Sīkāk paskaidro par pamatekspozīciju. Uzskata, ka ir jāmeklē, kāds 

variants par tiesas nama izmantošanas pamatfunkciju. 

Izsaka viedokli Gatis 

Siliņš: 

Skaidro par to, ka ir jābūt rezultātam. 
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Izsaka viedokli Ruta 

Cibule: 

Skaidro, ka tiesas zālē jāizvieto tāda ekspozīcija, ko ir pēc tam viegli 

pārvietot. 

Izsaka viedokli Aldis 

Bukšs: 

Sīkāk paskaidro. 

Izsaka viedokli Imants 

Slišāns: 

Sīkāk paskaidro par ēku. Jautā, cik ilgam termiņam ir jābūt, lai 

saglabātu šo rezultātu. 

Izsaka viedokli Aija 

Mežale: 

Sīkāk paskaidro. 

Izsaka viedokli 

Aleksandrs Sņegovs: 

Sīkāk paskaidro par projektēšanas uzdevumu. 

Izsaka viedokli Aldis 

Bukšs: 

Skaidro, ka liela loma un atbildība ir sekot visam līdzi un saskaņot. 

Aicinājums būtu uzdot izstrādāt nelielu koncepciju par tiesas nama 

projekta izstrādi un izmantošanu, kuru varētu apstiprināt domes sēdē. 

Izsaka viedokli Sandra 

Kindzule: 

Skaidro, lai nerastos neveiklas situācijas, piekrīt tam, ka būtu 

nepieciešams apstiprināt izstrādātu konceptu. 

Izsaka viedokli 

Sarmīte Tabore: 

Sīkāk paskaidro par šī projekta iespējām. 

Izsaka viedokli 

Sergejs Maksimovs: 

Skaidro, ka nevienu brīdi nav bijusi doma novirzīties no tiesas nama 

koncepcijas. Būtu jānoformulē, kas ir būtiskākās detaļas, kas ir 

jāsaglabā. Atbalsta to, ka Attīstības plānošanas nodaļai un 

speciālistiem tiktu uzdoti konkrēti uzdevumi. Ir jāsaprot, kuras lietas 

būtu obligāti jāsaglabā un ko varētu no šī projekta sakārtot. Uzskata, 

ka svarīgi ir saglabāt vērtīgākās lietas, kuras ir obligāti saglabājamas. 

Izsaka viedokli 

Aleksandrs Sņegovs: 

Sīkāk paskaidro par projektu un finansējuma izmantošanas iespējām. 

Ierosina to, ka uz nākošo komitejas sēdi pieaicinātu projektētāju, kas 

visu smalki izstāstītu un prezentētu. 

Izsaka viedokli Ruta 

Cibule: 

Skaidro, ka rūpīgi jāizvērtē katras telpas funkcionalitāte šim 

projektam, lai tas nākotnē netraucētu. 

Izsaka viedokli Sandra 

Kindzule: 

Skaidro, ka varbūt jau šobrīd būtu jāmaina kaut kas, lai nav pēc tam 

par vēlu. Jāpārdomā telpu plānojums. 

Izsaka viedokli 

Aleksandrs Sņegovs: 

Sīkāk paskaidro par projektēšanu. 

Izsaka viedokli Aldis 

Bukšs: 

Svarīgi būtu apstiprināt konceptu, mērķi, kur arī tiktu viss atrunāts. 

Izsaka viedokli Aija 

Mežale: 

Skaidro, ka uz marta komitejas sēdi, būtu nepieciešams deputātu 

kopncepts un vēlreiz būtu strikti jāpārskata telpu pielietojums. 

Izsaka priekšlikumu 

Aija Mežale: 

Aicina šo sniegto informāciju par Baltinavas tiesas nama izmantošanas 

mērķiem un projekta realizāciju pieņemt zināšanai. 

 

Nolemj: 
Informācija par Baltinavas tiesas nama izmantošanas 

mērķiem un projekta realizāciju tiek pieņemta zināšanai. 

 

3.§ 

Par rezidenču programmu 

 

Ziņo Vineta Zeltkalne: Ziņo, prezentē un sīkāk paskaidro par rezidenču programmu, 

mobilitātes moduli, atbalstu mākslinieku rezidencēm. 
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Izsaka viedokli Aija 

Mežale: 

Skaidro, ka būtu ļoti svarīgi sakārtot tos dokumentus, kas nepieciešami 

un būtu jauki, ka varētu startēt tādos projektos. 

Izsaka viedokli Daina 

Tutiņa: 

Skaidro, ka ir jāizvērtē šie projekti, kas paliek uz pašvaldības pleciem. 

Īsti nepiekrīt tam, ka pašvaldībai pēc tam jālīdzfinansē šie projekti. 

Izsaka viedokli Aija 

Mežale: 

Sīkāk paskaidro. 

Izsaka viedokli Maruta 

Castrova: 

Sīkāk paskaidro par šo ideju un to, ko varam attīstīt no savas puses. 

Izsaka viedokli Aldis 

Bukšs: 

Sīkāk paskaidro par Lietuvas-Latvijas pārrobežu projektu iespējām. 

Izsaka viedokli 

Sergejs Maksimovs: 

Skaidro par dokumentiiem, ka būtu jāizvērtē un jāpārskata iespējas, 

kur būtu nepieciešams veikt izmaiņas un papildinājumus. 

Izsaka priekšlikumu 

Aija Mežale: 

Aicina šo sniegto informāciju par rezidenču programmu pieņemt 

zināšanai. 

 

Nolemj: 
Informācija par rezidenču programmu tiek pieņemta 

zināšanai. 

 

4.§ 

Par Balvu Novada muzeja dalību projektā HORIZON-CL2-2023-HERITAGE-01-01 -

Advanced technologies for remote monitoring of heritage monuments and artefacts 

 

Ziņo Iveta Supe: Ziņo, prezentē un sīkāk paskaidro par šo projektu un tā iesniegšanu. 

Izsaka priekšlikumu 

Aija Mežale: 

Aicina šo sniegto informāciju ar Balvu Novada muzeja dalību projektā 

HORIZON-CL2-2023-HERITAGE-01-01 -Advanced technologies 

for remote monitoring of heritage monuments and artefacts pieņemt 

zināšanai. 

 

Nolemj: 

Informācija par Balvu Novada muzeja dalību projektā 

HORIZON-CL2-2023-HERITAGE-01-01 -Advanced 

technologies for remote monitoring of heritage 

monuments and artefacts tiek pieņemta zināšanai. 

 

Sēdi slēdz plkst. 12:31 

 

Sēdi vadīja – 

Komitejas sēdes vadītāja                                                                                           Aija Mežale 

 

Sēdi protokolēja –  

sēžu protokolu vadītāja                Jūlija Korlaša 

 


